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není lhostejný, 
Pomáhá
Ničivé povodně, které v září zasáhly 
Česko, přinesly kromě zkázy a ničení 
také obrovskou vlnu lidské solidarity, 
ochoty pomáhat si navzájem nebýt 
k sobě lhostejní. Tisíce dobrovolných 
hasičů se zapojily do práce před 
velkou vodou, v průběhu i po povod-
ních. Mezi nimi byly stovky mladých 
hasičů, kteří se v mladém věku zapoji-
li a pomáhali, co jim fyzické a psychic-
ké síly dovolily. Jedním z nich byl také 
patnáctiletý Filip Gregořica z Ostravy.  

Filip je členem Sboru dobrovolných 
hasičů Ostrava – Nová Ves necelých 
deset let. Vzpomíná, že k hasičům ho 
přivedl asi tatínek, sám dobrovolný 
hasič. Věnuje se volnočasové i spor-
tovní činnosti. Nejvíce ho baví týmové 
aktivity. Pomáhá také s vedením 
schůzek mladších žáků. Aktuálně 
má čerstvý zážitek z úspěšné účasti 
na okresním kole závodu hasičské vše-
strannosti a brannosti, kde nastoupil 
v hlídce smíšeného dorostu. Nástrahy 
trati a plnění úkolů na jednotlivých 
stanovištích zvládli tito mladí hasiči 
na výbornou a postoupili do krajského 
kola.
 
Vraťme se o pár týdnů zpět, jak ses 
zapojil do pomáhání při povodních? 
Nebydlím přímo v Nové Vsi, náš 
domov nebyl povodněmi postižen, 
ale chtěl jsem pomáhat svému sboru. 
Každý den po škole a o víkendech celé 
dny jsem byl v novoveské hasičárně 
a pomáhal, s čím bylo potřeba. Třeba 
jsme rozváželi jídlo a pití hasičům 
nebo jsme třídili materiál, který byl 
dovážen z různých měst a vesnic.  
Takhle jsem fungoval více než dva 
týdny. 

Zapojili se i ostatní mladší hasiči? 
Ano, samozřejmě. 
Často tu byly děti rodičů – hasičů, 

kteří pracovali v hasičárně, ve skladu 
nebo ve vsi. 

Co pro tebe byl nejsilnější zážitek? 
Tak to asi byly chvíle, když jsme projíž-
děli zatopenou Novou Vsí a pak když 
ustoupila voda a viděl jsem, co voda 
napáchala.
 
Co ti ty dva týdny daly kromě veliké 
únavy? 
Přineslo mi to nový pohled na pro-
fesionální i dobrovolné hasiče. Kolik 
energie umí do práce dát. Dokázali 
tam být celé dny a byli ohromně 
skromní. Celkově jsem vděčný hasi-
čům, kteří tam byli a makali. A druhá 
věc byla, že jsem se seznámil s ostat-
ními hasiči z našeho sboru. Znal jsem 
především ty, kteří patří ke kolektivu, 
teď jsem poznal i spoustu dalších. Vi-
děl jsem, co všechno dokážou zařídit, 
co zvládnou zorganizovat. Hodně nás 
to spojilo.
   
Chtěl bys být jednou profesionálním 
hasičem? 
Jsem teď v deváté třídě, tak zvažuji 
střední školu. Zatím to mám tak, že 
bych chtěl být hasičem nebo učite-
lem.

Tak ať se daří!

Filipův neobyčejný – obyčejný příběh 
může být povzbuzením pro všechny, 
kteří s mládeží nejen ve Sdružení 
hasičů Čech, Moravy a Slezska (SH 
ČMS) pracují. Dokazuje, že jdeme 
za smysluplnými cíli, daří se nám vést 
děti a mládež k rozvoji jejich osobnos-
ti, k odpovědnosti k přírodě, společ-
nosti a také k dodržování preventivně 
výchovných zásad v oblasti požární 
ochrany, ochrany obyvatelstva a dal-
ších mimořádných událostí. 
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